
Zápis ze zasedáńı SKAS dne 29. 2. 2012

Př́ıtomńı senátoři: Tereza Bártlová, Jakub Buĺın, Kristýna Kuncová, Jakub Michálek, Marek
Radecki, Tomáš Roskovec, Jǐŕı Šejnoha, Marek Vyšinka

Program:

1. Schváleńı programu
2. Schváleńı zápis̊u
3. Uzavřeńı akce ”Mácháč”
4. Návrh na d́ılč́ı změnu volebńıho a jednaćıho řádu Akademického senátu Matematicko-

fyzikálńı fakulty Univerzity Karlovy(zveřejňováńı podkladových materiál̊u AS) a změny
volebńıho obdob́ı SKAS

5. 6 k 60
6. Věcné záměry zákon̊u o VŠ a finančńı pomoci student̊um a k nim proběhlá diskuze z 22.2.
7. Otázky pro děkana
8. Zpráva o pr̊uběhu veletrhu Gaudeamus v Praze
9. Různé

Zasedáńı svoláno na středu 29. února, začátek 17:40, konec 22:15. Předsedá Jǐŕı Šejnoha.
Na začátku zasedáńı Jǐŕı Šejnoha zd̊uraznil nutnost dodržovat čas domluveného začátku za-
sedáńı, aby kv̊uli neopodstatněným opožděńım nevázla práce SKASu.

1. Schváleńı programu

Program byl schválen tichým souhlasem, některé body se v programu přesunuly.

2. Schváleńı zápis̊u

K zápisu ze zasedáńı z 11. 1. 2012 byly vyjádřeny připomı́nky a Tomáš Roskovec se zavázal
jej doplnit. Zápis se změnami byl schválen.

Schválen 5 – 0 – 1

K zápisu ze zasedáńı z 15. 2. 2012 byly vyjádřeny připomı́nky a Kristýna Kuncová se
zavázala jej doplnit. Zápis se změnami byl schválen.

Schválen 6 – 0 – 0

3. Uzavřeńı akce ”Mácháč”

Tomáš Roskovec referoval o posunu v kauze ”Mácháč”. Po odesláńı mailu organizátor̊um
a d̊urazném připomenut́ı slova daného děkanovi organizátoři akce vrátili zálohy všem osmi stu-
dent̊um, kteř́ı se na SKAS obrátili s prosbou o pomoc. Tomáš Roskovec zd̊uraznil kĺıčovou
roli a osobńı zapojeńı děkana při vyjednáváńı, na druhou stranu by se velmi pravděpodobně
dalo stejného výsledku dosáhnout mnohem dř́ıve, pokud by SKAS nemusel připomı́nat orga-
nizátor̊um nedořešeńı situace. Členové SKASu společně sestavili následuj́ıćı usneseńı.

Usneseńı: Dı́ky aktivitě SKASu a spolupráci s děkanem, který se přihlásil k zodpovědnosti,
došlo k vyřešeńı problému a navráceńı záloh student̊um, kteř́ı projevili zájem.

Hlasováńı: 8 – 0 – 0

Padl návrh k usneseńı připojit větu: SKAS vyzývá studijńı odděleńı k opatrnosti při posuzováńı
podobných př́ıpad̊u. Změna nebyla schválena.

Neschváleno 3 – 2 – 3



4. Návrh na d́ılč́ı změnu volebńıho a jednaćıho řádu Akade-
mického senátu Matematicko-fyzikálńı fakulty Univerzity Kar-
lovy(zveřejňováńı podkladových materiál̊u AS) a změny vo-
lebńıho obdob́ı SKAS

Jakub Michálek připravil návrh, který podrobně přednesl SKASu. Motivaćı k zveřejňováńı
dokument̊u je vńımáńı veřejné vysoké školy jako skutečně veřejné instituce, potřeba transparent-
nosti a také umožněńı kontroly aktivit senátu celou akademickou obćı. Jakub Michálek prošel
podklady z mnoha předchoźıch jednáńı a uvedl, že u drtivé většiny dokument̊u k utajeńı nebyl
nejmenš́ı d̊uvod. Během následné diskuze se senátoři shodli na prospěšnosti zveřejňováńı většiny
podklad̊u, mı́rný rozpor panoval ohledně formálńıho provedeńı. Zvažovala se také možnost pouze
změnit defaultńı př́ıstup bez úpravy řád̊u, tedy dokumenty zveřejňovat, pokud nebude vyjádřeno
přáńı o jiném postupu.

Usneseńı: SKAS byl seznámen s dokumentem Návrh na d́ılč́ı změnu volebńıho a jednaćıho
řádu Akademického senátu Matematicko-fyzikálńı fakulty Univerzity Karlovy a předkládá ho
k diskuzi.

Hlasováńı: 8 – 0 – 0

Dále byla diskutována dlouhodobá snaha Marka Radeckého o prodloužeńı volebńıho ob-
dob́ı studentských senátor̊u na dva roky, vycházej́ıćı z názoru senátor̊u SKAS z minulých let.
Byly zváženy klady a zápory každoročńı volby, Marek Radecki nechce studenty častou volbou
obtěžovat, Marek Vyšinka ji naopak označil za dobrý zp̊usob upozorněńı student̊u na existenci
SKASu, zejména v dobách, kdy se SKAS propagoval méně než dnes, a Tomáš Roskovec vyjádřil
obavy, že volba jednou za dva roky by omezila možnost student̊u kandidovat i vyjadřovat vol-
bou sv̊uj postoj k současné situaci fakulty a práci SKASu. Jakub Buĺın vyjádřil spokojenost se
současným systémem, považuje jednoročńı obdob́ı za přiměřené a neboj́ı se ztráty kontinuity,
protože dobř́ı senátoři by měli být schopni obhájit sv̊uj mandát. Jǐŕı Šejnoha upozornil, že by
bylo dobré brát v potaz čas, v kterém se senátoři seznamuj́ı s praćı ve SKASu jenž trvá i několik
měśıc̊u a vyjádřil podporu návrhu dvouletého mandátu s ročńı obměnou p̊ulky studentských
senátor̊u. Jakub Michálek s Markem Radeckim nakonec zformulovali usneseńı, vystihuj́ıćı závěry
deľśı diskuze.

Usneseńı: SKAS MFF UK žádá AS MFF UK, aby schválil návrh změny statutu čl. 8 odstavec
3: Nahradit slova ”funkčńı obdob́ı studentské komory je jednoleté” slovy ”funkčńı obdob́ı člena
studentské komory je dvouleté”.

Dále žádá, aby AS MFF UK uložil legislativńı komisi zpracováńı návrhu na každoročńı
obměňováńı poloviny SKASu.

Hlasováńı: 6 – 1 – 0

5. 6 k 60

SKAS navrhl a jmenoval Jǐŕıho Šejnohu moderátorem připravovaného diskuzńıho setkáńı.
Za mı́sto konáńı byla vybrána mı́stnost M1. V nejbližš́ıch dnech budou osloveni posledńı mluvč́ı
a bude určen termı́n konáńı.

6. Věcné záměry zákon̊u o VŠ a finančńı pomoci student̊um a
k nim proběhlá diskuze z 22. 2.

SKAS se shodl o zapojeńı SKASu do běhu událost́ı a zorganizoval diskuzńı setkáńı, sna-
hou bylo vymezit se tendenčńım tlak̊um a podat informace kriticky a komplexně, a vypo-
mohl s ”Noćı univerzit”, kde přednášeli zástupci pedagog̊u MFF UK. Jǐŕı Šejnoha poukázal



na dobrý, rychlý a korektńı pr̊uběh informováńı široké akad. obce na FF UK, MFF z pohledu
cele akad obce byl ve srovnańı s FF vlažněǰśı. Tomáš Roskovec zd̊uraznil, že pro členy aka-
demické obce MFF UK je těžš́ı vytvořit si a zastávat názor, zejména d́ıky kritickému myšleńı
a exaktńımu př́ıstupu. Jǐŕı Šejnoha také uvedl, že jakékoli informováńı a vysvětlováńı je zjed-
nodušováńı fakt̊u a nesmı́ se při něm překračovat určitá mez, např́ıklad na diskuzi proběhlé
22. 2. na MFF se diskutovalo velice věcně. Marek Radecki to potvrdil a poděkoval Jakubu
Buĺınovi, že při diskuzi zastával těžkou pozici a předložil argumenty př́ıznivc̊u věcných záměr̊u.
Jǐŕı Šejnoha dále poděkoval Jakubu Michálkovi za právńı pohled na připravované záměry. Cel-
kově se členové SKASu shodli na nedostatečné propagaci akce, navzdory které byla účast hojná
a diskuzi navšt́ıvili i děkan prof. Němeček a členové ZKAS Jǐŕı Doleǰśı a Svatopluk Krýsl. Ome-
zená propagace byla zp̊usobena nemožnost́ı SKASu oslovit plošně studenty v př́ıpadě urgentńı
potřeby.

Usneseńı: SKAS MFF UK akutně reflektuje potřebu vytvořeńı př́ımého komunikačńıho kanálu
na všechny studenty MFF UK.

Hlasováńı: 6 – 1 – 0

7. Otázky pro děkana

Jakub Buĺın informoval, že otázky jsou už téměř připraveny, zd̊uraznil zejména zásluhy
Kristýny Kuncové, která spolu s ńım měla za úkol zkoordinovat zpracováńı pracovńı verze. Ja-
kub Buĺın dále informoval o menš́ım zapojeńı některých senátor̊u, také požádal o pomoc s do-
pracováńım tématu doktorandského studia a vyzval k zapojeńı všech studentských senátor̊u
do závěrečných úprav. Na návrh Jǐŕıho Šejnohy se každý senátor zavázal strávit nad dopra-
cováńım otázek alespoň 30 minut svého času do př́ı̌st́ıho týdne.

8. Zpráva o pr̊uběhu veletrhu Gaudeamus v Praze

Tomáš Roskovec referoval o veletrhu vysokých škol, kterého se v lednu zúčastnil jako stu-
dent propaguj́ıćı MFF UK. Univerzita Karlova zde svým fakultám poskytla možnost k propa-
gaci a Tomáš Roskovec vyjádřil nespokojenost s velmi omezeným prostorem i koncepćı stánku
patř́ıćımu UK. MFF UK by se mohla prezentovat lépe a na větš́ım prostoru, ale podle Tomáše
Roskovce k tomu nedostala prostor a měla těžkou pozici pro zaujet́ı student̊u středńıch škol.
Mı́sto umožněńı velkým a významným fakultám oslovit studenty dostaly všechny fakulty UK
k dispozici pouze úzké okénko, nav́ıc zmenšené o prostor pro předáváńı obecných informaćı
o univerzitě a o prostor pro Studentskou unii UK. Tereza Bártlová, která veletrh navšt́ıvila,
potvrdila toto negativńı hodnoceńı a uvedla, že se reprezentanti MFF UK velice snažili a oslo-
vovali studenty i mimo sv̊uj vymezený velmi omezený prostor. Marek Radecki požádal Tomáše
Roskovce o podrobněǰśı zprávu, kterou by mohl předložit na AS UK.

9. Různé

Propláceńı
Karel B́ılek ze spolku Matfyzák zaslal SKASu žádost o proplaceńı několika seminář̊u ACSA.

Marek Vyšinka informoval, že ho o stejné proplaceńı požádal i daľśı člen spolku Pavel Vraštiak.
Po diskuzi o propláceńı seminář̊u a j́ızdného, o které nebylo ṕısemně požádáno, se SKAS rozhodl
proplatit Karlu B́ılkovi i Pavlu Vraštiakovi poplatek za semináře Time management, Zásady
úspěšného pořádáńı studentských akćı, Práce ve studentské organizaci a osobnostńı charakte-
ristiky student̊u, v celkové hodnotě 1100 Kč na osobu a také proplatit j́ızdné na tyto semináře
oběma žadatel̊um. Poplatky za semináře Komunikace a argumentace I a II nebudou proplaceny,
ani j́ızdné na tyto semináře.



Seminář rétoriky
Tereza Bártlová zve na seminář z rétoriky organizovaný v březnu na matematické sekci doc.

Mirkem Rokytou. Po ujasněńı detail̊u akce SKAS pomůže s propagaćı semináře.

Různé

Usneseńı: Kterýkoli člen SKASu př́ıtomný na jednáńı jiných fakultńıch orgán̊u může být
považován za reprezentanta SKASu a jednat zde jeho jménem.

Hlasováńı: 8 – 0 – 0

zapsal Tomáš Roskovec


